

Undang-Undang Berkaitan Dengan Penderaan Seksual Kanak-kanak

1.1 Pengenalan

Penderaan seksual kanak-kanak adalah satu jenayah. Sesiapa yang melakukan jenayah ini boleh didakwa dan, jika didapati bersalah, boleh dihukum penjara dan/ atau dirotan dan/atau didenda. Pendakwaan akan dilakukan oleh Pendakwaraya atau Penolong Pendakwaraya. Yang dituduh akan diwakili oleh peguamnya. Mangsa yang membuat aduan dikehendaki memberi eviden dalam mahkamah sebagai saksi. Untuk meringankan trauma yang dihadapi oleh mangsa, mangsa perlu diberi kaunseling mengenai undang-undang dan sokongan sebelum dan semasa perbicaraan dijalankan. Khidmat seorang peguam disediakan untuk bertindak bagi pihak mangsa semasa perbicaraan untuk melindungi kepentingan mangsa (dengan menjadi pemerhati dalam perbicaraan). Ini boleh dilakukan dengan pertolongan dari Pusat Bantuan Guaman, Jabatan Bantuan Guaman dan Badan Bukan Kerajaan di mana mereka ini menyediakan perkhidmatan yang demikian.

1.2 Jenayah

Tujuan undang-undang kriminal ialah untuk menghukum dan memulihkan penjenayah supaya mereka tidak lagi melakukan jenayah yang sedemikian. Walaupun mangsa tidak akan dapat pampasan dalam bentuk wang ringgit dari pihak pendakwaan, ia akan menghalang berlakunya lagi penderaan ke atas mangsa dan menghalang pendera daripada mendera kanak-kanak yang lain.

Mangsa (melalui orang dewasa) boleh memfailkan prosiding sivil terhadap pendera. Mangsa boleh kemukakan tuntutan atas kesusahpayahan yang dihadapi dan kos perbelanjaan (rawatan di hospital, penempatan alternatif, perjalanan, dll.) dan penderitaan yang ditanggung. Adalah penting diambil kira kemungkinan sekolah atau institusi disaman untuk gantirugi jika dibuktikan yang sekolah atau institusi itu tidak menghiraukan kaedah keselamatan atau menyebabkan penderaan seksual kanak-kanak di sekolah.

Melalui Akta Kanak-Kanak 2001, pegawai kebajikan boleh memindahkan seorang kanak-kanak yang didera atau dalam keadaan yang membahayakan dan menempatkan kanak-kanak dalam penjagaan lain-lain ahli keluarga, keluarga angkat atau ke rumah kebajikan. Pesalah boleh di dakwa dengan kesalahan seperti yang ditetapkan dalam Akta.

Bergantung pada fakta-fakta sebenar, seorang yang melakukan penderaan seksual ke atas kanak-kanak boleh didakwa di bawah mana-mana satu atau lebih melalui kesalahan kriminal yang berikut:

1.3 Akta Jenayah

1.3.1 Kesalahan di bawah Akta tersebut

Seksyen	Kesalahan	Hukuman
354	Menyerang atau menggunakan kekerasan jenayah ke atas seseorang dengan niat untuk mencabul kehormatannya.	Hukuman maksima penjara 10 tahun atau denda atau rotan atau mana-mana dua daripada hukuman itu.
355	Menyerang atau menggunakan kekerasan jenayah bertujuan untuk mengaibkan seseorang kecuali didesak dengan provokasi yang serius.	Hukuman maksima ialah 2 tahun penjara atau denda atau kedua-duanya sekali.
372	Mengeksploitasikan seseorang untuk tujuan pelacuran.	Hukuman maksima 15 tahun penjara dan sebatan serta boleh dikenakan denda.
375 (a), (b) & (g)	Rogol adalah persetubuhan yang dilakukan ke atas seorang perempuan yang bukan isterinya dan tanpa persetujuan dan rogol berkanun ialah persetubuhan yang dilakukan dengan seorang perempuan di bawah umur 16 tahun dengan atau tanpa kerelaan perempuan itu.	Maksima 20 tahun penjara serta boleh dikenakan sebatan.

376 (d) & (e)	Rogol di mana persetubuhan dilakukan tanpa kerelaan mangsa di bawah umur 16 tahun atau di mana persetubuhan dilakukan dengan atau tanpa kerelaan mangsa dibawah umur 12 tahun.	Minima 5 tahun penjara dan maksima 30 tahun penjara serta boleh dikenakan sebatan.
376A & 376B	Sumbang mahram – persetubuhan dengan seseorang yang tidak boleh dikahwini, samada kerana larangan undang-undang, agama, adat atau kebiasaan (seorang perempuan di bawah 16 tahun atau lelaki di bawah 13 tahun adalah dianggap tidak dapat memberi kerelaan untuk perbuatan sumbang mahram).	Minima 6 tahun penjara dan maksima 20 tahun penjara serta boleh dikenakan sebatan.
377A & 377B	Persetubuhan karnal di luar tabii dengan memasuki zakar lelaki ke dalam dubur atau mulut orang lain.	Maksima 20 tahun penjara serta boleh dikenakan sebatan. Maksima 20 tahun penjara serta boleh dikenakan sebatan.
377C	Persetubuhan di luar tabii tanpa persetujuan atau tanpa kerelaan atau secara menyebabkan ketakutan tentang maut atau kecederaan kepada mangsa ataupun orang lain.	Minima 5 tahun penjara dan maksima 20 tahun serta boleh dikenakan sebatan.
377CA	Perhubungan seksual melalui objek iaitu memasukkan sebarang objek ke dalam faraj atau dubur seseorang tanpa kerelaannya.	Maksima 20 tahun serta boleh dikenakan sebatan.
377D	Kesalahan melanggar kesopanan.	Maksima 2 tahun penjara.
377E	Merangsang kanak-kanak di bawah umur 14 tahun untuk melakukan perbuatan kelucahan melampau.	Maksima 5 tahun penjara serta boleh dikenakan sebatan.
509	Perkataan atau isyarat yang berniat untuk mengaibkan seseorang.	Maksima 5 tahun penjara atau denda atau kedua-duanya.

1.3.2 Percubaan

Di bawah seksyen 511, sesiapa yang membuat percubaan atau semasa percubaan itu telah melakukan kesalahan itu, akan dihukum dengan hukuman yang diperuntukkan di mana hukuman penjara akan dikenakan tidak melebihi separuh masa hukuman maksima seperti yang diperuntukkan dengan kesalahan.

1.4 Akta Kanak-Kanak 2001

Akta Kanak-Kanak 2001 telah mula berkuatkuasa pada tahun 2001 dan ia menyatukan undang-undang yang berhubungan dengan pemeliharaan, perlindungan dan pemulihan kanak-kanak. Akta ini bertujuan untuk menjaga kepentingan kanak-kanak yang menghadapi pelbagai risiko. Akta ini merupakan pengganti kepada Akta Mahkamah Juvana 1947, Akta Pelindungan Wanita dan Gadis 1973 dan Akta Pelindungan Kanak-Kanak 1991, yang semuanya kini telahpun dimansuhkan.

Akta ini memperuntukkan bahawa Pasukan Pelindungan Kanak-Kanak ditubuhkan di seluruh negara untuk menyelaraskan perkhidmatan kepada keluarga dan kanak-kanak yang memerlukan atau yang mungkin memerlukan perlindungan. Setiap pasukan terdiri daripada seorang pegawai perubatan dan seorang pegawai kanan polis, kedua-duanya di bawah pimpinan seorang "Pelindung" iaitu seorang Pegawai Kebajikan Masyarakat yang dilantik khas.

Akta ini juga merangkumi penubuhan dan bidang kuasa Mahkamah Kanak-Kanak di mana Majistret, yang dibantu oleh 2 orang penasihat di mana salah seorang daripada penasihat tersebut mestilah seorang wanita, akan mendengar kes-kes yang membabitkan kanak-kanak. Dalam membuat keputusan untuk menentukan jenis perintah yang perlu dibuat berkenaan dengan kanak-kanak terbabit, Mahkamah haruslah memberi penekanan utama kepada kepentingan kanak-kanak tersebut.

1.4.1 Definisi Kanak-Kanak Yang Memerlukan Perlindungan

Di bawah Akta ini, "kanak-kanak" ertinya seseorang yang di bawah umur 18 tahun, kecuali dalam prosiding jenayah, di mana ia merujuk kepada seseorang yang di bawah umur 10 tahun, atau seseorang di antara umur 10 hingga 12 tahun yang tidak memahami sifat dan kesan perbuatan yang dilakukannya.

1.4.2 Penganiayaan Seksual (Seksyen 17)

Seseorang kanak-kanak dianggap teraniaya dari segi seks di bawah Akta ini jika dia telah mengambil bahagian, sama ada sebagai peserta atau pemerhati, dalam apa-apa aktiviti yang berunsur seks bagi maksud apa-apa bahan, fotograf, rakaman, filem, pita video atau persembahan yang berunsur pornografi, lucah atau tidak senonoh; atau bagi maksud eksploitasi seks oleh mana-mana orang bagi memuaskan nafsu seks orang itu atau orang lain.

1.4.3 Kanak-Kanak yang Memerlukan Pemeliharaan dan Pelindungan (Seksyen 17)

Seseorang kanak-kanak dianggap memerlukan pemeliharaan dan pelindungan, antara lain, jika:

- a. kanak-kanak itu telah atau besar kemungkinan akan dcederakan dari segi fizikal atau emosi, atau dianiayai dari segi seks oleh ibu atau bapa atau penjaganya atau seseorang anggota keluarga luasnya;
- b. kanak-kanak itu telah atau besar kemungkinan akan dcederakan dari segi fizikal atau emosi atau dianiayai dari segi seks DAN ibu atau bapa atau penjaganya, yang tahu tentang kecederaan atau penganiayaan atau kemungkinan sedemikian, telah tidak melindungi atau tidak mungkin akan melindungi kanak-kanak itu daripada kecederaan atau penganiayaan sedemikian;
- c. kanak-kanak itu ialah atau mungkin ialah mangsa mana-mana kesalahan yang disenaraikan dalam Jadual Pertama Akta ini (termasuk penculikan, rogol, sumbang mahram, liwat dan menyebabkan kecederaan) dan ibu atau bapa atau penjaganya adalah pelaku kesalahan tersebut atau disyaki melakukan kesalahan tersebut, ataupun mereka tidak melindungi atau disyaki tidak melindungi kanak-kanak tersebut dari perlakuan kesalahan tersebut; atau
- d. kanak-kanak itu tinggal di dalam rumah yang sama dengan sama ada mangsa atau pelaku kesalahan dalam (c) di atas dan kanak-kanak itu sendiri mungkin akan menjadi mangsa, dan ibu atau bapa atau penjaganya telah melakukan atau mungkin telah melakukan kesalahan tersebut ataupun mereka mungkin tidak akan melindungi kanak-kanak itu.

1.4.4 Kanak-kanak yang Memerlukan Pelindungan Dan Pemulihan (Seksyen 38)

Seseorang kanak-kanak dianggap memerlukan pelindungan dan pemulihan jika kanak-kanak itu sedang didorong untuk melakukan apa-apa perbuatan seksual atau berada dalam apa-apa suasana fizikal atau sosial yang boleh membawa kepada pelakuan perbuatan itu.

1.4.5 Jagaan Sementara dan Pemeriksaan dan Rawatan Perubatan (Seksyen 39)

- a. Mana-mana Pelindung atau pegawai polis yang berpuas hati atas alasan-alasan yang munasabah bahawa seseorang kanak-kanak memerlukan pemeliharaan dan pelindungan, boleh demi kepentingan kanak-kanak tersebut mengeluarkan kanak-kanak itu dari rumah dan mengambil kanak-kanak itu ke dalam jagaan sementara.
- b. Jika Pelindung atau pegawai polis yang berkenaan berpendapat bahawa kanak-kanak itu memerlukan pemeriksaan atau rawatan perubatan, Pelindung atau pegawai polis itu boleh sama ada membawa kanak-kanak itu ke hospital ataupun mengarahkan pemelihara kanak-kanak tersebut supaya berbuat demikian. Pelindung atau pegawai polis tersebut juga boleh memberi kuasa bagi tujuan rawatan kanak-kanak itu di hospital dan untuk sebarang rawatan perubatan, pembedahan dan psikiatrik yang diperlukan sekiranya terdapat risiko yang segera terhadap kesihatan kanak-kanak itu.

1.4.6 Pengemukakan di hadapan Mahkamah bagi Kanak-Kanak (Seksyen 39)

- a. Tiap-tiap kanak-kanak yang diambil ke dalam jagaan sementara oleh seseorang Pelindung atau pegawai polis hendaklah dibawa ke hadapan Mahkamah Kanak-Kanak dalam masa 24 jam.
- b. Jika Mahkamah berpuas hati bahawa kanak-kanak tersebut memerlukan pemeliharaan dan pelindungan, Mahkamah boleh mengeluarkan perintah interim (sementara) untuk meletakkan kanak-kanak tersebut di suatu tempat selamat sehingga laporan penyiasatan mengenai keadaan kanak-kanak tersebut oleh Pelindung diserahkan kepada Mahkamah.

- c. Selepas membuat pertimbangan berdasarkan laporan tersebut, Mahkamah boleh, antara lain:
- i. mengarahkan supaya kanak-kanak tersebut ditempatkan di tempat perlindungan selama 3 tahun;
 - ii. meletakkan kanak-kanak itu di bawah penjagaan seseorang yang dilantik oleh Mahkamah;
 - iii. mengarahkan ibu atau bapa atau penjaga kanak-kanak tersebut untuk mengeluarkan bon dan berjanji untuk menjaga dan memberi tunjuk ajar yang baik kepada kanak-kanak tersebut; atau
 - iv. meletakkan kanak-kanak tersebut di bawah pengawasan pegawai Kebajikan Masyarakat yang dilantik oleh Mahkamah berdasarkan syarat-syarat yang diluluskan oleh Mahkamah, selama tempoh yang tidak melebihi tiga tahun.

1.4.7 Kanak-Kanak yang Memerlukan Pelindungan dengan Segera (Seksyen 41)

- a. Seseorang kanak-kanak yang memerlukan pelindungan dengan segera boleh memohon kepada Pelindung untuk diletakkan di tempat perlindungan. Pelindung mesti berpuas hati bahawa ada sebab yang munasabah untuk mempercayai, antara lain, bahawa kanak-kanak itu sedang diancam atau ditakut-takutkan bagi apa-apa maksud lucah (termasuk pelacuran atau persetubuhan); atau jika kanak-kanak itu seorang perempuan, bahawa dia sedang hamil anak luar nikah.
- b. Seseorang kanak-kanak yang memerlukan pelindungan dengan segera boleh juga memohon kepada orang yang menjaga mana-mana tempat perlindungan, yang boleh menerima kanak-kanak itu masuk ke tempat perlindungan tersebut.

1.4.8 Sekatan ke atas Laporan dan Penyiaran Media (Seksyen 15)

- a. Apa-apa laporan media massa mengenai:
 - i. sebarang langkah yang diambil ke atas kanak-kanak yang terlibat atau berupa sebagai terlibat dalam perbuatan jenayah;
 - ii. kanak-kanak yang memerlukan dan yang telahpun diberikan pemeliharaan dan perlindungan;
 - iii. mana-mana mangsa kanak-kanak atau mangsa kanak-kanak yang disyaki; atau
 - iv. apa-apa prosiding yang membabitkan kanak-kanak yang memerlukan perlindungan dan pemulihan tidak boleh mendedahkan nama, alamat atau institusi pendidikan, atau memasukkan apa-apa butir yang membolehkan dikenal pasti kanak-kanak tersebut.
- b. Gambar kanak-kanak atau gambar orang, tempat atau benda lain yang mungkin membolehkan dikenal pasti kanak-kanak itu tidak boleh disiarkan dalam apa-apa akhbar atau majalah atau disampaikan melalui apa-apa perantara elektronik.
- c. Sesiapa yang melanggar peruntukan-peruntukan ini boleh didenda sehingga RM10,000 atau dipenjarakan selama tempoh tidak melebihi 5 tahun atau kedua-duanya sekali.

1.4.9 Kewajipan Pegawai Perubatan, Anggota Keluarga dan Pengasuh Kanak-Kanak (Seksyen 27,28,29)

- a. Jika:
 - i. seseorang pegawai perubatan atau pengamal perubatan berdaftar mempercayai atas alasan-alasan yang munasabah bahawa seseorang kanak-kanak yang sedang diperiksa atau dirawatnya; atau
 - ii. jika ahli keluarga kanak-kanak tersebut; atau
 - iii. pengasuh kanak-kanakmempercayai atas alasan-alasan yang munasabah bahawa kanak-kanak itu telah dcederakan dari segi fizikal atau emosi akibat teraniaya, terabai, terbuang atau terdedah, atau teraniaya dari segi seks, mereka hendaklah dengan serta-merta memberitahu seorang Pelindung.

- b. Mana-mana pegawai perubatan, pengamal perubatan berdaftar atau pengasuh kanak-kanak yang gagal mematuhi peruntukan ini melakukan suatu kesalahan dan boleh didenda sehingga RM5,000 atau dipenjarakan selama tempoh tidak melebihi 2 tahun atau kedua-duanya sekali.
- c. Mana-mana anggota keluarga yang gagal mematuhi peruntukan ini melakukan suatu kesalahan dan apabila disabitkan boleh dilepaskan dengan bon atas syarat-syarat yang ditentukan oleh Mahkamah. Sekiranya anggota keluarga tersebut tidak mematuhi mana-mana syarat bon yang diperuntukkan tersebut, dia boleh didenda sehingga RM5,000 atau dipenjarakan selama tempoh tidak melebihi 2 tahun atau kedua-duanya sekali.

1.4.10 Kesalahan-Kesalahan Lain Di Bawah Akta Kanak-Kanak 2001

- a. Di bawah Seksyen 31, sesiapa yang memelihara seorang kanak-kanak dan:
 - i. yang menganiayai, mengabaikan, membuang atau mendedahkan kanak-kanak itu dengan cara yang mungkin akan menyebabkannya mengalami kecederaan fizikal atau emosi atau yang menyebabkan atau membenarkannya dianiayai, diabaikan, dibuang atau didedahkan sedemikian; atau
 - ii. yang menganiayai dari segi seks kanak-kanak itu atau yang menyebabkan atau membenarkannya dianiayai sedemikian,

melakukan satu kesalahan dan boleh didenda sehingga RM20,000 atau dipenjarakan selama tempoh tidak melebihi 10 tahun atau kedua-duanya sekali, dan akan diwajibkan untuk mengeluarkan bon berkelakuan baik mengikut syarat-syarat yang difikirkan patut oleh Mahkamah.

- b. Di bawah Seksyen 33, mana-mana orang, yang merupakan ibu atau bapa atau penjaga atau orang yang pada masa itu mempunyai pemeliharaan seseorang kanak-kanak, yang meninggalkan kanak-kanak itu tanpa mengadakan persediaan bagi pengawasan dan pemeliharaan yang berpatutan bagi kanak-kanak itu boleh didenda sehingga RM5,000 atau dipenjarakan selama tempoh tidak melebihi 2 tahun atau kedua-duanya sekali.
- c. Di bawah Seksyen 43, mana-mana orang yang menjual, menyewakan atau selainnya memberikan, atau membeli atau menyewa atau selainnya memperoleh milikan kanak-kanak untuk tujuan pelacuran boleh didenda sehingga RM50,000 atau dipenjarakan selama tempoh tidak melebihi 15 tahun atau kedua-duanya.